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πρόεδρος ιου Επι-

σιημονικού Τεχνικού 

Επιμελητηρίου

•Περιβαλλοντική πολιτική με έμφαση
στην περιβαλλοντική προστασία

•Ορθολογική πολεοδομία και αεκρόρο$
αναπτυξιακή πολιτική.

•Πολιτική για συντήρηση οικοδομών,
περιλαμβανομενηδ ms ρύθμιοτ» ms ια-
Kiucfis επιθεώρησης κτηρίων.

•Δημόσκχ συμβάσεις - ανάθεση υπηρεσιών 

συμβούλων μελετητών.
•Εκσυγχρονισμός των διαδικασιών

οικοδομική5 avânnjÇns, αδειοδότηση,
έλεγχο$ και τιιλοποίηση

•Προετοιμασία για δομημένη Πρακτική 

άσκηση, αρχική και συνεχιζόμενη
εκπαίδευση.

•Ενεργειακή πολιηκή, ανανεώσιμε5
ιτηγες ενέργειας ενεργειακή απόδοση,
έλευση του φυσικού αερίου και 

Υδρογονάνθρακες.

•Εθνική πολιτική μεταφορών, βιώ-
' ό1με$ μεταφορέα, αστική κινητικότητα,
Κυκλοφοριακό, οδική ασφάλεια

•Βελτίωση EiKôvas ΕΤΕΚ, Κοινωνία
Πολιτεία και Μέλη.

•Έρευνα και τεχνολογική ανάπτυξη
και καινοτομία.

•Ψηφιακή στρατηγική ms Κύπρου
και Ηλεκτρονική διακυβέρνηση.

Παρεμβάσεις ΕΤΕΚ
Είδαμε το ΕΤΕΚ. ειδικά το τελευταίο 

τρίμηνο, να παρεμβαίνει σε
αρκετά θέμα m m iku ιρό ι mus. ônais
Arav για παράδειγμα to θέμα ρε τα
apxafa om Γεροσκήπου, για τα οικιακά 

απόβλητα. Είναι αρμοδιότητα του
Επιμελητηρίου να λαμβάνει θέση σε
dûtes Tis διαφορές;

Οντωβ το Επιμελητήριο βγήκε δημόσια
και κατέθεσε ns απόψεκ και εισηγήσεις

κρατική
αναπτύξει s»

όπω5 γίνεται ττχ ans περίπτωσιν συζητήσεων 

σε κοινοβουλευτικές ετπτροπέ5
στη Βουλή. Η ανταπόκριση oris θέσεκ
που καταθέτουμε είναι γενικά θετική,
χωρίς αυτό να σημαίνει όη υιοθετούνται
πάντα, θα έλεγα όμως ότι λαμβάνονται
σοβαρά ύποπτη, τόσο από την εκτελεστική 

εξουσία τα δημόσια τμήματα και
υπηρεσίες ônais και από m νομοθετική 

εξουσία. Έχει καλλιεργηθεί αρκετά
καλή συνεργασία και επικοινωνία με ία
κόμματα και άλλους φορείς, παρά το ότι
σε αρκετές περιπτώσεις δεν ταυτίζονται
οι θέσεις και οι προσεγγίσεις μας σε
διάφορα θέματα Βεβαίως πάντα υπάρχουν 

περιθώρια βελιίωοτκ σε αυτόν τον
τομέα και θα είναι μια από ns βασικές
pas επιδιώξεις και κατά ιην τρέχουσα
τριετία Κύρια επιδίωξή μας δεν είναι ο
εντυπωσιασμός ή η εξυπηρέτηση καιροσκοπικών 

και ιδιοτελών συμφερόντων,
αλλά η κατάθεση αντικειμενικών και
επιστημονικά ορθών και τεκμηριωμένων 

θέσεων, ώστε να συνδράμουμε στην
ορθολογική ανάπτυξη της πατρίδας μας
και στην ευημερία των συμπολιτών κατ,
ως εκ τούτου, και των μελών μας.

Προσβασιμότητα:
Υπάρχουν πρότυπα

σχεδιασμού για κάθε
περίπτωση και θα

πρέπει επιτέλουβ να
γίνουν σεβαστά

χώρες ms EJL Ως εκ τούτου, η ιδανική
λύση είναι να πετύχουμε δραστική μείωση 

του όγκου των απορριμμάτων και
οπωσδήποτε όσα εν τέλει απορρίπτονται
να ανακυκλώνονται Φυσικά μια ποσότητα
δεν μπορεί παρά να καταλήξει ως καύσιμη
ύλη, η δε ποσότητα που θα απορρίπτειαι
να είναι η ελάχιστη.

Αρχαίο
Για το θεμα των κυπριακών αρχαιοτήτων 

γενικά, ανεξαρτήτως του
θέματος που προέκυψε πρόσφατα,
πιστεύετε ότι πρέπει να τροποποιηθεί
το Σύνταγμα ώστε να αφαιρεί την
άποψη ins Εκκλησίας ins Κύπρου
από το θέμα;

θέση του Επιμελητηρίου είναι ότι
η αρχαιολογική κληρονομιά μας είναι
εθνικός πλούτος τεράστιας σημασίας,
αποτελεί σημαντικό μέρος ms ιστορίας
και του πολιτισμού μας και θα πρέπει
να τυγχάνει του ανάλογου σεβασμού και
προστασίας 011* όλους ανεξαιρέτως.

Η μεγάλη επένδυση στη Γεροοκηπου, 
πάνε σχεδόν τρία χρόνια που

δεν προχωρεί, θεωρείτε λογικό το
χρονικό διάστημα που παίρνει για να
δοθούν οι άδειες από το κράτος;

Πάγια θέση του ΕΤΕΚ είναι όη πρέππ
να εξευρεθούν τρόποι σμίκρυνσης στο
ελάχιυιο ιού χρόνου εξέτασης uuv uiinoauv
για οικοδομική ανάπτυξη, χωρίς αυτό να

σημαίνει όη δεν θα διασφαλίζεται η τήρηση
των νόμων και κανονισμών για διασφάλιση 

του δημοσίου συμφέροντος και ms
ισονομίας. Ανάλογα δε με την πφίπιωση
οπωσδήποτε θα πρέπει να δίνειαι και η
δέουσα σημασία /προσοχή σης επιπτώσεις
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U Κύπρου ETEK πολιτικός

μηχανικός
Στέλιος Αχνιώτης
τέσσερεις μήνες

μετά xnv επανεκλογή ίου για tpitn συνεχόμενη

θητεία παραχώρησε συνέντευξη
στη Σημερινή Εκτός από πι δράση ίου
Επιμελητηρίου σε διάφορα θέματα των

αρμοδιοτήτων του ο κ Αχνιώτης αναλύει
και ns θέσεις του ΕΤΕΚ σε θέματα που
βλέπουν ιο q>ü)S της ônpooiôtmas auiés
ns pëpes όπως είναι αυτό των οικιακών
αποβλήτων καθώς και η τουριστική ανάπτυξη

στη Γεροσκήπου και η ανακάλυψη
αρχαίων στον χώρο Ιδιαίτερα évrovos
είναι ο πρόεδρος του ΕΤΕΚ στο θέμα ms
κρατικής πολιτική5 για ns τουριστικές αναπτύξει

όπου μας τόνισε πως απαιτείται
μελετημένο στρατηγικό σχέδιο

Πόσα μέλη έχει σήμερα to Επιστημονικό

Τεχνικό Επιμελητήριο
Κύπρου και από noious επαγγελματικούς

τομείς
Τα εγγεγραμμένα μέλη του Επιμελητηρίου

ανέρχονται περίπου στα 1 4.000
φυσικά πρόσωπα και 107 εταιρείες και
καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα των κλάδων
μηχανική5 με πολυπληθέστερου s tous
κλάδους Πολιτικής Μηχανικής Αρχιτεκτονικής

Μηχανολογίας Ηλεκτρολογίας
και Πληροφορική5 Χαρακτηριστικά

αναφέρω ότι κατά την τελευταία τριετία
παραλήφθηκαν συνολικά περί ns 2.000
αιτήσεις για εγγραφή στο Μητρώο Μελών
ίου Επιμελητηρίου από ns οποίες οι 1 30
απορρίφθηκαν Οι υπόλοιπες οδήγησαν
σε εγγραφή είτε στο μητρώο μελών είτε στο

αρχείο μηχανικών παρεχόντων υπηρεσίες
είτε στο μητρώο εταιρειών μελετών ΕΤΕΚ

Είχατε το περασμένο καλοκαίρι
ns εκλογές του ΕΤΕΚ κατά ns οποίες
επανεκλεγήκατε στην προεδρία Ποια
θα είναι τα κύρια θέματα που θα aas
απασχολήσουν τη νέα τριετία

Ναι πράγμαπ ιον περασμένο Ιούνιο
διεξήχθησαν οι εκλογές για ανάδειξη
ιων μελών του Εεντκού Συμβουλίου
της Διοικούσας Επιτροπής και του Πειθαρχικού

Συμβουλίου για την τρέχου¬

σα τριετία Σε πρόσφατη συνεδρία του
Γενικού Συμβουλίου αποφασίστηκαν
οι κύριες θεματικές ενότητες που θα
συζητηθούν λεπτομερώς σε ειδική
συνεδρία διήμερο εργαστήρι που θα
γίνει τέλος Νοεμβρίου για καθορισμό
των στόχων και επιδιώξεων κατά m νέα
τριετία Επιγραμματικά αναφέρω ότι σε
αυτές τις θεματικές ενότητες περιλαμβάνονται

τα ακόλουθα

ι«υ για m θέμαώ ίίπΰ όπως το έπραξε
και στα παρελθόν θεωρώντας όπ και οι
δύο συγκεκριμένες περιπτώσεις άπτονται
θεμάτων μηχανικής και ανάπτυξης που
εμπίπτουν στο εύρος ίων αρμοδιοτήτων
και ενδιαφερόντων του για την ορθολογική

ανάπτυξη ms χώρας pas Μπορώ δε
va oas διαβεβαιώσω όη και για τις δύο
περιπτώσεις γίναμε δέκτες πολύ θετικών
σχολίων για m δημοσιά μας παρέμβαση

Πώς προκύπτει η άποψη του ΕΤΕΚ
γτα τα θέματα που εκφέρει δημόσια
τη γνώμη του

Τα πλείστα θέματα έχουν τύχει επεξεργασίας

σε ειδικές επιτροπές και στη συνέχεια
υποβάλλονται εισηγήσεις στα θεσμικά όργανα

που είναι η Διοικούσα Επιτροπή και το
Γενικό Συμβούλιο για τελική συζήτηση και
λήψη απόφασης πολιτικής Οπόταν εφόσον
υπάρχει ειλημμένη απόφαση πολιτικής
ανάλογα η δημόσια παρέμβαση μπορεί
να είναι άμεση Διαφορετικά θα απαιτηθεί
κάποιος xpôvos για να τύχει της δέουσας
επεξεργασίας και συζήτησης προκειμένου
να υπάρξει κατάληξη στο περιεχόμενο ms
παρέμβασης

Λαμβάνεται υπόψη η άποψη του
Επιμελητηρίου από το Κράτος Α τη
Βουλή Τα κόμματα πώς aas αντιμετωπίζουν

Το Επιμελητήριο είναι ο θεσμοθετημένος

ανεξάρτητοβ σύμβουλθ5 του
κράτους και ms Koivawias θα έλεγα και
υπηρετεί αυτόν τον ρόλο προσεκτικά
θεωρώ με μέτρο xo)pis φωνασκίες και
λαϊκισμού5 καταθέτοντας τις απόψεις
και εισηγήσεις του τεκμηριωμένα είτε
αυτεπάγγελτα είτε κατόπιν πρόσκλησης

Οικιακά απόβλητα
Για παράδειγμα το θέμα των οικιακών

αποβλήτων για το οποίο εκδώσατε

ανακοίνωση ποια επιστημονική
ειδικότητα των μελών aas καθόρισε
την άποψη του ΕΤΕΚ

Το θέμα αυτό δεν περιορίζεται σε

συγκεκριμένη ειδικότητα παρόλο που
ο κλάδος των μηχανικών περιβάλλοντος
θα έλεγα είναι ο πλέον συναφής με το αντικείμενο

της διαχείρισης και επεξεργασίας
των οικιακών αποβλήτων Οι θέσεις μας
όπως προανέφερα έτυχαν επεξεργασία
από αρκετούς συναδέλφους που ασχολούνται

με το ανηκείμενο ή και έχουν
us απαραίτητες γνώσεις και εμπειρίες

Για τα οικιακά απόβλητα σημειώσατε
ότι φέρει ευθύνη και η τοπική

αυτοδιοίκηση Πού εστιάζετε αυτήν
την ευθύνη

Μια από ns ευθύνες/αρμοδιότητες
ίων τοπικών Αρχών είναι η καλλιέργεια
περιβαλλοντικής κουλτούρας κατ συνείδησης

ανάμεσα nous δημότες για την
επαναχρησιμοποίηση των απορριμμάτων
ιον διαχωρισμό στην πηγή και εν τέλει m
μείωση του όγκου των απορριμμάτων

Ποια θα ήταν η ιδανική λύση για
το πρόβλημα των οικιακών αποβλήτων

στην Κύπρο
Η ετήσια παραγόμενη ποσότητα απορριμμάτων

που αναλογούν ανά κάτοικο
στην Κύπρο είναι από ns υψηλότερες ons

στο περιβάλλον cms τοπικές κοινωνίες
και στον χαρακτήρα ίου τόπου

Τουριστική ανάπτυξη
θα χαρακτηρίζατε την κρατική πολιτική

για lis τουριστικές αναπτύξεις
στην Κύπρο ως ανύπαρκτη

θα έλεγα ότι η κρατική πολιτική θα

έπρεπε να είναι απόρροια ενός καλά μελετημένου

στρατηγικού σχεδίου μεσοπρόθεσμου

και μακροπρόθεσμου Υπάρχουν
αρκετά που γίνονται και άπτονται της

οργάνωσης

και του προγραμματισμού αλλά

στερούνται του στρατηγικού σχεδιασμού
που είναι αναγκαία προϋπόθεση επομένως

είναι αμφίβολης αξίας και απόδοσης

με αστάθμητο το συνεπαγόμενο κόστος

περιβαλλοντικό κοινωνικό κΑπ

Ενα θέμα για το οποίο πιθανόν
να φέρουν ευθύνη και οι αρχιτέκτονες

μέλη oas είναι και αυτό ms
προσβασιμότητας κτηρίων από άτομα
με τροχοκαθίσματα ηλικιωμένους ή
παιδικά καροτσάκια Δεν υπάρχουν
επιστημονικοί κανόνες ή και νόμοι
για το πώς σχεδιάζεται ένα σπίτι ένα
κατάστημα ή ένα γήπεδο

Είναι γεγονός όπ η ανεμπόδιστη διακίνηση

όλων και ιδιαίτερα των συμπολιτών
μας που αντιμετωπίζουν ιδιαίτερες κινητικές

δυσκολίες είναι αναφαίρετο δικαίωμα
και η διασφάλιση των συνθηκών ανεμπόδιστης

διακίνησης αποτελεί ένδειξη του
ετττπέδου πολτησμού για κάθε κοινωνία
Υπάρχουν πρότυπα σχεδιασμού για κάθε
περίπτωση και θα πρέπει επιτέλους να
γίνουν σεβαστά έστω κατ ελάχιστον Είναι
θέμα σεβασμού των συνανθρώπων μας
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